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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 

 
 
Sessió Extraordinària de Constitució                                       Dissabte, 11 de juny de 2011  
de l’Ajuntament i Elecció d’Alcalde                                                            1a. convocatòria 
Acta núm. 7 
 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCÍA. 
 
Regidors/Regidores:  Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, 
Sra. APOLONIA HERRERA ZAMORA, Sr. JOSÉ FRANCISCO OBISPO VALLECILLOS, Sr. 
GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. MIGUEL ÁNGEL 
DÍAZ NARANJO, Sra. MAITE MARTÍ ALBERT, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr. 
SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sra. MÒNICA PARÉS CENTENO, Sr. JOSE-ANTONIO SÁEZ 
LÓPEZ, Sr. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, Sr. ANTONI RAFANELL I AMAT, Sr. 
GABRIEL MARTORELL I VIVES, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. FRANCISCO 
JAVIER GARCÍA GALCERAN , Sr. ANDREU PÉREZ I  LORITE, Sr. JORDI CATALAYUD I 
SANCHÍS i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBAÑEZ GINER. 
 
Funcionaris: 
Secretari accidental: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
 
 
En la Ciutat de Gavà, a onze de juny de dos mil onze i essent les dotze hores, en el Saló de Plens 
de l'Ajuntament es van reunir –prèvia convocatòria- els senyors regidors i les senyores regidores 
que més amunt s'esmenten, a fi de procedir -en sessió extraordinària, pública i solemne- a la 
constitució de la Corporació Municipal i a l'elecció d'Alcalde, de conformitat amb el que disposen 
els Articles 195 i 196 de la Llei Orgànica 7/1985, de 9 de juliol, de Règim Electoral General, 
després de les Eleccions Locals celebrades el passat dia vint-i-set de maig d'enguany. 
 
Va actuar de Secretari el sr. Jaume Tutusaus Torrents, Secretari Accidental. 
 
D'acord amb el contingut de l'Acta de proclamació oficial de candidats electes a Regidors o 
Regidores a les Eleccions Locals celebrades al municipi de Gavà, estesa el dia 31 de maig de 2011 
pel President i la Secretaria de la Junta Electoral de Zona de l'Hospitalet, còpia de la qual ha estat 
remesa a aquest Ajuntament en la mateixa data, el resultat de les Eleccions Locals de Gavà va 
ésser el següent: 
  
 Nombre d'electors segons cens:   33.440 
 Nombre de votants:    16.611 
 Nombre de vots a candidatures:   15.497 
 Nombre de vots en blanc:        843 
 Nombre de vots vàlids:    16.340 
 Nombre de vots nuls:                      271 
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 Vots adjudicats a cadascuna de les candidatures: 
 
 PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA - 
  PROGRÉS MUNICIPAL:    5.740   
  
 PARTIDO POPULAR/PARTIT POPULAR:  3.053 
 
 CONVERGÈNCIA I UNIÓ:      2.283 
 
 INICIATIVA PER CATALUNYA VERDS- 
 ESQUERRA UNIDA I ALTERNATIVA-ENTESA 1.345 
 
 ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA - 

ELS VERDS - INDEPENDENTS PER GAVÀ - 
ACORD MUNICIPAL:     1.226 
  

 CIUTADANS-PARTIDO DE LA CIUDADANIA:    876 
 
 
 
 REGIDORS/REGIDORES proclamats electes: 

  
Per la Candidatura PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATAL UNYA - 
PROGRÉS MUNICIPAL  (9)  
 

 Sr. JOAQUIM BALSERA GARCÍA 
 Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ 
 Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ 
 Sra. APOLONIA HERRERA ZAMORA 
  Sr. JOSÉ FRANCISCO OBISPO VALLECILLOS 
 Sr. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS  
 Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS 
 Sr. MIGUEL ÁNGEL DÍAZ NARANJO 
 Sra. MAITE MARTÍ ALBERT 
 
   
 Per la candidatura PARTIDO POPULAR / PARTIT POPULA R  (4) 
 
 Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO 
 Sr. SERGIO ENGLI IZQUIERDO 
 Sra. MÒNICA PARÉS CENTENO 
 Sr. JOSE-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ 
 

 
 Per la Candidatura CONVERGÈNCIA I UNIÓ  (3)  
 

Sr. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA  
Sr. ANTONI RAFANELL I AMAT 
Sr. GABRIEL MARTORELL I VIVES 
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 Per la candidatura  INICIATIVA PER CATALUNYA VERDS  - ESQUERRA 
UNIDA I ALTERNATIVA – ENTESA (2)    

 
 Sra. EMMA BLANCO ANGUERA 
 Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN 
 
 

Per la Candidatura ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNY A – ELS 
VERDS-INDEPENDENTS PER GAVA- ACORD MUNICIPAL  (2)  
 
Sr. ANDREU PÉREZ I  LORITE 
Sr. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS 
 

 
Per la Candidatura CIUTADANS – PARTIDO DE LA CIUDAD ANIA  (1)  
 
Sr. MIGUEL ÁNGEL IBAÑEZ GINER 

 
 
Havent-se examinat prèviament pel Sr. Secretari Accidental les circumstàncies personals dels 
electes, va resultar ésser el de major edat, En Germán Agustí Sanchís i  de menys edat Na Emma 
Blanco Anguera; per això van passar ambdues, assistides pel Secretari Accidental, a integrar la 
Mesa d'Edat, sota la Presidència del primer de dits electes. 
 
Oberta la sessió – a les dotze hores - pel President de la Mesa d'Edat En Germán Agustí Sanchís, 
el Secretari Accidental de la Corporació va llegir els Articles 195 i 196 de la Ley de Régimen 
Electoral General que regien la sessió. Després es va passar a comprovar per la Mesa les 
credencials i personalitat dels regidors i regidores electes i, declarades vàlides les seves respectives 
credencials, van anar fent un a un el jurament o promesa de complir fidelment les obligacions del 
càrrec de regidor amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer guardar la Constitució i l’Estatut de 
Catalunya, afegint-se - en el jurament o promesa esmentat – per part dels regidors electes per CiU, 
Srs. Ramon Castellano i Espinosa, Antoni Rafanell i Amat i Gabriel Martorell i Vives l’expressió 
“Sense renunciar als drets nacionals de Catalunya”; intercalant-se per part de la regidora i regidor 
electes de la candidatura ICV-EUiA-Entesa, Sra. Emma Blanco Anguera i Sr. Francisco Javier 
García Galcerán l’expressió “per imperatiu legal”; utilitzant els de la candidatura ERC-EV-IG-
AM, Srs. Andreu Pérez i Lorite i Jordi Calatayud i Sanchís, la fórmula de “Per imperatiu legal, 
prometo.”; mentre que, finalment, per part del candidat electe per C’s, Sr. Miguel Àngel Ibáñez, es 
va utilitzar la fórmula prevista al Real Decreto 707/1979, de 5 de abril, de jurament o promesa en 
càrrecs i funcions públiques. I a continuació el sr. President de la Mesa d'Edat va declarar 
constituït l'Ajuntament, atès que hi eren presents tots els regidors i regidores electes (21) i per tant 
es complia el quòrum de la majoria absoluta (11) dels electes conforme el que disposa el paràgraf 
4 de l'Article 195 de l'esmentada Llei Electoral . 
 
Tot seguit, el President de la Mesa, Sr. Germán Agustí Sanchís, va disposar que la Corporació que 
s'acabava de constituir, procedís a l'elecció d'Alcalde. 
 
Amb aquest fi, es va sol·licitar dels regidors i regidores que encapçalaven les seves respectives 
llistes electorals que manifestessin, fent ús de la facultat que els confereix l'apartat a) de l'Article 
196 de l'esmentada Llei Electoral, si es presentaven com a candidats per a ser elegit Alcalde de la 
Ciutat de Gavà. 



 4

Nomenats un a un els esmentats senyors, van contestar tots afirmativament, i per tant, van 
presentar la seva candidatura, llevat de la sra. Emma Blanco Anguera, cap de llista d’ICV-EUiA-
E,  els següents: 
 
Sr. JOAQUIM BALSERA GARCÍA, com a cap de llista del PSC- PM 
Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, com a cap de llista del PP. 
Sr. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, com a cap de llista de CiU 
Sr. ANDREU PÉREZ I LORITE, com a cap de llista d’Esquerra-EV-IxG-AM  
Sr. MIQUEL ÁNGEL IBAÑEZ GINER, com a cap de llista de C’s 
 
 
Realitzades les operacions electorals prèvies, i atès que l’art. 14.2 del Reglament Orgànic 
Municipal estableix com a sistema de votació per a l’elecció d’alcalde o alcaldessa el de votació 
nominal i pública, els regidors i regidores van ser cridats un a un pel Secretari Accidental per tal 
de que expressessin el seu vot, en favor d’un dels candidats o, si s’escau, d’abstenció. 
 
Van votar de la manera següent:  
 
MIGUEL ANGEL IBAÑEZ GINER   Sr. Miguel Àngel Ibáñez Giner   
JORDI CALATAYUD I SANCHÍS   Sr. Andreu Pérez i Lorite 
ANDREU PÉREZ I  LORITE  Sr. Andreu Pérez i Lorite 
FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN  Sr. Joaquim Balsera García 
EMMA BLANCO ANGUERA  Sr. Joaquim Balsera García 
GABRIEL MARTORELL I VIVES  Sr. Ramon Castellano i Espinosa 
ANTONI RAFANELL I AMAT   Sr. Ramon Castellano i Espinosa 
RAMON CASTELLANO I ESPINOSA   Sr. Ramon Castellano i Espinosa 
JOSE-ANTONIO SÁEZ LOPEZ,   Sr. Josep Llobet Navarro 
MÒNICA PARÉS CENTENO   Sr. Josep Llobet Navarro 
SERGI ENGLI IZQUIERDO   Sr. Josep Llobet Navarro 
JOSEP LLOBET NAVARRO   Sr. Josep Llobet Navarro 
MARIA TERESA (MAITE) MARTÍ ALBERT  Sr. Joaquim Balsera García 
MIGUEL ÁNGEL DÍAZ NARANJO   Sr. Joaquim Balsera García 
JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS   Sr. Joaquim Balsera García 
GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS   Sr. Joaquim Balsera García 
JOSÉ FRANCISCO OBISPO VALLECILLOS   Sr. Joaquim Balsera García  
APOLONIA HERRERA ZAMORA   Sr. Joaquim Balsera García 
RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ  Sr. Joaquim Balsera García 
VÍCTOR CARNERO LÓPEZ  Sr. Joaquim Balsera García 
JOAQUIM BALSERA GARCÍA  Sr. Joaquim Balsera García 
 

A continuació es va procedir a l'escrutini per part de la Mesa d'Edat amb el següent resultat: 
 
 - Vots a favor del Sr. Joaquim Balsera García:    11   
 - Vots a favor del Sr. Josep Llobet Navarro:    4 
              - Vots a favor del Sr. Ramon Castellano Espinosa:  3 
 - Vots a favor del Sr. Andreu Pérez i Lorite:    2 
 - Vots a favor del Sr. Miguel Àngel Ibáñez Giner:        1 
                                                                                Total vots emesos:   21 
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Havent obtingut, per tant, la majoria absoluta (11) dels vots dels regidors electes (21) el candidat 
En JOAQUIM BALSERA GARCÍA, fou requerit pel President de la Mesa d'Edat, perquè 
manifestés si acceptava el nomenament, i havent expressat la seva acceptació li va preguntar si 
jurava o prometia per la seva consciència i honor complir fidelment les obligacions del càrrec 
d'Alcalde amb lleialtat al Rei, i guardar i fer guardar la Constitució com norma fonamental de 
l'Estat i l’Estatut de Catalunya, a la qual cosa va respondre que si ho prometia, sent per tant 
proclamat Alcalde. I com a signe distintiu del càrrec li va ser entregat el Bastó de Comandament 
per part del President de la Mesa, Sr. Germán Agustí Sanchís. 
 
Complerts els actes previstos legalment per a la sessió constitutiva de la Corporació municipal, el 
sr. Alcalde va atorgar als portaveus de les candidatures un torn d'intervencions per ordre invers a 
la representació que cadascuna tenia en la Corporació. 
 
 
 
El regidor de C’s, Sr. MIGUEL ANGEL IBAÑEZ GINER va obrir el torn d'intervencions amb les 
paraules següents: 

 
Sr. Alcalde, señores concejales, ciudadanos de Gavà: 
 
En primer lugar, quiero felicitar en nombre de Ciutadans-Partido de la Ciudadanía al conjunto 
de la sociedad de Gavà por haber participado en estas elecciones y por haberlo hecho un 
porcentaje superior a las anteriores municipales del 2007. 
 
Felicito también a todas las formaciones políticas por los resultados conseguidos en estos 
comicios, y especialmente al Sr. Joaquín Balsera por su re-elección como alcalde de Gavà. 
 
Hace 4 años tomaba posesión como concejal, por primera vez y lo hacía lleno de ilusión; hoy 
vuelvo a hacerlo con la misma ilusión pero además con la experiencia de estos 4 años que me 
servirá para cumplir más y mejor las obligaciones del cargo de concejal a que me he 
comprometido. 
 
El 16 de junio de 2007 hablaba en mi discurso de los retos importantes que teníamos en Gavà: 
la contaminación acústica en Gavà-Mar (debida a los aviones) y en la Calle Salamanca (por 
los trenes), los desequilibrios entre barrios, la atención a la 3ª edad, la circulación y el 
aparcamiento, la seguridad, las dificultades económicas y el hecho de imponer el catalán sobre 
el castellano en las instituciones. 
 
Hoy, a pesar de algunos avances, desde nuestro punto de vista seguimos teniendo básicamente 
los mismos retos por resolver, salvo los del paro y de la deuda municipal que lamentablemente 
han seguido aumentando. 
 
Por ello desde C’s defenderemos durante esta legislatura, al igual que ya hicimos en la 
anterior, un Gavà socialmente más justo y sostenible, la adopción de medidas para dar 
oportunidades reales de futuro para los jóvenes y los parados, trabajaremos para tener una 
policía de barrio capaz de prevenir situaciones de riesgo, seguiremos planteando que la 
vivienda social sea de alquiler, que la austeridad y rigor en el gasto vayan acompañados de la 
racionalización del numero de empresas y de medios de comunicación municipales, así como 
de la disminución de los cargos de confianza de nivel directivo. 
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Quiero también hacerme eco de los movimientos nacidos de esa falta de soluciones políticas a 
los problemas reales y cotidianos de las personas: cuando la desesperanza hace, que 
liderados por grupos de jóvenes, personas de todas las edades ocupen nuestras plazas para 
reclamar derechos tan básicos como lo son al trabajo y a la igualdad,  debemos ser conscientes 
de que las luces rojas de alarma social exigen una actuación inmediata, conjunta, seria y 
responsable que debe empezar por los ayuntamientos pero que evidentemente debe traspasarlos 
hasta impregnar todos los estamentos políticos, pues lo que queda patente es que los 
ciudadanos no quieren sólo que cambie el partido que gobierna, sino cambios en las reglas 
políticas y en los propios partidos para una mejor y mayor democracia; cada vez hay más 
personas en la sociedad que, sin saberlo, hacen bandera de ideas muy cercanas a las que hace 
ya 5 años puso por escrito Ciutadans: no a la corrupción, no a la partitocracia, no a los 
privilegios, si a la limitación de mandatos, sí a listas abiertas, sí a la elección directa del 
alcalde, etc. 

 
En Ciutadans-Partido de la Ciudadanía rechazamos la oposición gratuita, sistemática o 
destructiva y apostamos por la racionalidad, por ello nuestra actuación seguirá la línea 
mesurada y responsable mantenida hasta ahora dando nuestro apoyo a aquellas propuestas y 
medidas que vayan encaminadas a la austeridad, a la justicia social y a resolver los problemas 
reales de los ciudadanos, y seremos oposición firme y coherente diciendo un no rotundo a las 
que supongan despilfarro, recortes sociales y política de escaparate. 

 
Como Concejal de Ciutadans-Partido de la Ciudadanía inicio este período poniéndome a 
disposición de todos los gavanenses y dando las gracias a todas las personas que han  vuelto a 
confiar en nosotros haciendo posible que podamos continuar llevando su voz y su voto al 
Ayuntamiento de Gavà. 

 
Muchas gracias. 
 
 
Tot seguit va ser el Sr. ANDREU PÉREZ I LORITE qui, en nom de la candidatura 
d'ESQUERRA-EV-IxG- AM, va pronunciar les següents paraules: 
 
Bon dia a tothom. Regidors, regidores, alcalde. 
 
Vull donar les gràcies  a les persones  que van participar el passat dia 22 de maig a les 
eleccions municipals. 
 
També vull donar les gràcies en nom meu i de tot l’equip a tota la gent que ens ha fet confiança, 
sense ells avui el Jordi i jo no hi seriem aquí. 
 
També m’agradaria recordar a tota la gent que m’ha precedit en aquest càrrec; al Josep 
Campmany, al Marcel·lí Reyes i a la Marta Jiménez. L’equip que avui represento seguirà 
treballant per aquest poble amb rigor, amb seriositat, amb compromís i responsabilitat. 
 
Però, també i d'igual manera, vull recordar a tota la gent que es va quedar a casa i no va 
participar, són la meitat. Això ens ha de fer reflexionar a tots plegats. Alguna cosa falla. Avui i 
aquí en aquesta sala nosaltres, només, representem al 38% del cens electoral. La resta el 62% 
estan a l'abstenció, partits sense representació, vots en blanc i nuls. Espero que la nostra acció 
municipal, els propers quatre anys, despertí l’interès ciutadà i que augmenti la participació. És 
un repte que hem d’encarar entre tots els que avui agafem responsabilitats representatives. 
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La crisi econòmica s’està manifestant amb una gran cruesa, i a més va acompanyada d’una 
crisi cívica sense precedents, tal com demostren les acampades i les protestes dels indignats, 
aquí mateix, i avui mateix, davant de l’Ajuntament. Reclamem al nou alcalde que sigui sensible 
amb les necessitats derivades de la crisi econòmica, i que per tant no afluixi en les polítiques 
socials que es presten des de el municipi. Però, a més, reclamem també un exercici d’obertura i 
transparència del govern municipal, per donar resposta al sentiment d’insatisfacció que lideren 
els indignats. Per això reclamem austeritat en les despeses sumptuàries, i més transparència i 
obertura. Ens estem referint, és clar, a la transparència en la gestió econòmica de les empreses 
municipals, a l’accés dels regidors a la facturació d’aquests ens municipals. Per què fins ara no 
ens han volgut ensenyar totes les factures? Tenen res a amagar? No, oi? Doncs ensenyin-les: 
ha arribat l’hora de desterrar l’opacitat en la gestió econòmica de les empreses de 
l’Ajuntament.  
 
Així mateix, esperem i desitgem que la pèrdua de la majoria absoluta tingui un just reflex en la 
composició dels diversos òrgans col·legiats de l’Ajuntament: patronats, consells de direcció, 
comissions informatives, consells participatius... És el moment d’obrir-se. 
 
La pèrdua de la majoria absoluta enceta una nova etapa a l’Ajuntament, després de 28 anys. 
Esperem que l’alcalde acabat d’escollir sigui sensible als canvis decidits per l’electorat, que ha 
conformat un Ajuntament plural i obert, obligant-nos a tots, especialment al grup que governi 
en minoria, a augmentar el tarannà dialogant, participatiu, i cercador del consens. 
 
La crisi econòmica ha incidit especialment en el model econòmic que teníem fins ara. S’ha 
posat de manifest que la idea del creixement constant està condemnada al fracàs.  
Estem convençuts doncs que els plans i projectes plantejats en època de vaques grasses ara ja 
no són viables, que estan desconnectats de la realitat. No seria hora, davant de la crisi que 
tenim, i que tothom preveu que serà molt llarga, d’una o dues dècades com a mínim, reformular 
els paràmetres de creixement de Gavà? Tenim una bona oportunitat per redefinir aquest model 
de ciutat futura: el 2014 s’ha de revisar el Programa d’Actuació Urbanística Municipal, el 
PAUM. Reclamem a l’alcalde que abordi aquesta revisió des de els nous paràmetres econòmics 
que estem vivint ara. Realment volem que Gavà creixi fins als 60000 habitants? 
  
Podrem fer-ho en un context en què el creixement econòmic serà, les properes dècades, molt 
feble? Creiem que cal apostar per plantar-se. Per acabar i tancar el model de ciutat. El repte és 
acostar-se, a les ciutats europees, que tenen un creixement pràcticament nul, i que dediquen 
totes les seves forces no en créixer en quantitat sinó en qualitat. La reformulació del PAUM és 
una oportunitat, també, per aprofitar la crisi actual, i fer un exercici de realisme.  
 
I la ciutadania ens ha imposat fer-ho per consens, no per imposició d’una majoria sobre una 
minoria. Recordem també en això el que demanen els indignats, i no perdem de vista que la 
majoria de ciutadans de Gavà, i totes les enquestes ho confirmen, no esta d’acord amb l’actual 
model de creixement urbanístic. Sabrem trobar un model consensuat per al Gavà del futur? 
Esquerra reclamem més obertura, més negociació, i que s’escolti més a la gent. 
 
La crisi econòmica ha de ser vista també com una oportunitat per obrir encara més la 
participació de la societat civil en la gestió del dia a dia. Esquerra va ser la primera que va 
proposar, per exemple, en aquesta mateixa sessió constitutiva de l’any 2003, que es fes una 
festa major participativa, convidant les entitats locals a participar en una espècie de comissió 
de festes que organitzés els esdeveniments. S’han fet passes, s’ha obert una mica la 
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participació, seguint aquella proposta, però creiem que cal aprofundir encara més en aquest 
camí, a través de l’encomanda de la gestió de determinats equipaments o locals a les entitats.  
 
Allò que ja s’està fent amb l’antic Informal, per exemple, es podria estendre al Casal d’Entitats 
Sant Jordi, fent entrar a les entitats que hi resideixen en la gestió de la infraestructura. O a 
L’American Lake. O al Maragall. Per què no fer tornar la seu de l’Associació d’Amics del 
Museu a l’edifici del Museu, per exemple? Fa anys que hi havia estat fins que fou relegada al 
Casal Sant Jordi. No seria més natural obrir el Museu als seus amics? I el Centre d’Història, 
no seria millor oferir-lo com a seu de les entitats d’estudis històrics locals, com ara el Centre 
d’estudis de Gavà? Ens consta que aquesta idea s’ha presentat davant del govern municipal, 
rebent el silenci com a resposta. La crisi ens obliga a aprofitar les sinergies, a treballar junts, i 
a obrir les administracions als voluntaris que tenen interès i ganes, i idees i coneixements, per 
millorar i treballar per la ciutat.     
 
Però, a banda de la cultura o el territori, la crisi econòmica ha de ser i és la nostra màxima 
preocupació. 
 
Hem de continuar reivindicant un millor finançament als nostres ajuntaments. Som una peça 
bàsica dintre de la cohesió social, som la primera institució on reclama el ciutadà i som la més 
propera a la gent. Necessitem millors recursos i també millor gestionats.  
 
La transparència, l’austeritat (que no vol dir retallades) sinó optimitzar millor el que tenim han 
de ser valors en alça. S’hauran de fer pressupostos més realistes, s’haurà d’evitar demanar més 
crèdits, el deute no pot seguir pujant més i més. Sinó quina herència deixarem cara al futur. Els 
governats passen però el deute queda i s’ha de comença a trencar aquesta dinàmica. 
 
L’Actual situació de crisi econòmica ens afecta a tots. Aquesta ha de ser una  legislatura en 
clau econòmica. Per això vull emplaçar a totes les forces a sumar esforços per intentar, dintre 
de les nostres possibilitats, a treballar en polítiques que puguin fomentar la creació de llocs de 
treball, ajudar a la gent emprenedora a tirar endavant els seus projectes. Amb aquestes 
qüestions no ens tremolarà la mà per votar sí amb el govern que sortint.  
 
Ara fa un parell d'anys vam portar al Ple la idea de constituir un Consell Econòmic i Social on 
tots els agents econòmics locals: botiguers, empresaris, emprenedors, sindicats i partits 
consensuessim les línies mestres d'actuació per trobar una sortida pròpia i diferenciada de la 
crisi, potenciant els nostres valors com a ciutat, que ens fan singulars i únics. La majoria 
d'aleshores no ho va creure convenient. Ara la configuració  del consistori ha canviat, i 
entenem que la ciutadania, amb el seu vot, ens reclama que treballem des del consens i 
l'obertura.  
 
No creieu que caldria reprendre la idea del Consell Econòmic i Social? Una proposta que els 
agents socials han avalat, i que el mateix Pacte pel Desenvolupament i l'Ocupació de Gavà 
preveu? Ja ho vam dir durant la campanya electoral, i ho reiterem: la sortida a la crisi 
econòmica és una prioritat per a Esquerra, i en aquest tema reclamem la unitat d'acció i la 
necessitat de consensuar polítiques, propostes i idees de futur. El Consell Econòmic i Social 
creiem que és més necessari que mai. 
La gent ens demana més coratge, més unitat d’acció. Hem de saber posar-nos d’acord en tot 
allò que beneficiï la nostra economia. Per això vull emplaçar a totes les formacions ha agafar 
els nostres programes i posar en comú tot allò que ens pugui unir. Sense partidismes, sense 
tacticisme. Per què al cap i a la fi nosaltres estem aquí per fer la vida més fàcil a la gent. 
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I quan dic unitat d’acció i consens no parlo per parlar. Parlo de fets concrets. Ara fa dos dies, 
al Parlament del nostre país i a proposta nostra, es va votar contra el tancament del Joan 
Salamero. Únicament CiU va votar a favor de tancar l’escola. Tota la resta de partits polítics 
vam defensar, units, i deixant de banda les nostres diferències, la continuïtat d’aquesta escola 
de Gavà. Esperem que aquesta unitat esdevingui total, i es pugui veure moltes vegades. 
Esperem que tots els aquí escollits treballem, i fem treballar els nostres partit, en benefici únic i 
exclusiu de la ciutat. Nosaltres des d’Esquerra-Gavà seguirem treballant des de totes les 
instàncies per defensar els interessos de Gavà. 
 
Hem de ser conscients que estem en una nova etapa de la nostra història. Hem de saber sumar i 
no restar. És temps de treballar en equip. 
 
I per acabar recordar que seguirem treballant per assolir una República catalana lliure 
independent i socialment justa. 
 
I com va dir el nostra gran poeta Salvador Espriu. 
 
“Ens mantindrem fidels per sempre més, al servei d’aquest poble.” 
 
 
 
Per part de la candidatura d’ICV-EUiA-E, va intervenir la Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, 
qui digué el que tot seguit es transcriu: 
 
Bon dia a totes i a tots, 

 
Encetem així el novè mandat municipal de la democràcia que sorgeix de la voluntat ciutadana 
expressada el 22 de maig per 16.600 gavanencs i gavanenques que van exercir el seu dret a 
vot. Una democràcia que es va conquerir amb l’esforç i sacrifici, com es conquereixen els 
drets, de moltes persones tan sols fa tres dècades després d’una  llarga nit de foscor.  

 
En primer lloc, vull agrair a la ciutadania de Gavà que ha donat la seva confiança a la coalició 
per renovar la nostra representació en aquest Ple Municipal i creure en el projecte d’esquerres 
i ecologista que representem. Respondrem a aquesta confiança treballant al servei de les 
persones, amb dedicació, transparència  i honestedat. També vull dedicar aquestes paraules 
d’agraïment als companys i companyes de la coalició que amb humilitat i esforç han treballat a 
peu de carrer i, especialment, per aquelles que han fet de guia en el projecte d’Iniciativa – 
Esquerra Unida que jo encapçalo. 

 
Des d’Iniciativa –Esquerra Unida, volem felicitar al Sr. Balsera per la seva elecció com 
Alcalde de Gavà, perquè així ho va expressar la ciutadania a les urnes, atorgant-li la 
responsabilitat de governar. Nosaltres avui, hem volgut donar-li la nostra confiança en aquesta 
investidura, fruit de l’experiència d’aquests anys de govern on, conjuntament, hem pogut dotar 
a la ciutat de més serveis. Ara, en aquest context conservador que vivim, on les mesures que 
s’estan aplicant per part d’altres Administracions caminen cap a l’increment de les desigualtats 
socials i amb risc d’exclusió de part de la ciutadania, ens comprometem a fer un front comú 
d’esquerres plurals a Gavà que vetlli  pels interessos de la ciutat, posant èmfasi en allò que ens 
uneix  i que afavoreix la governança a la nostra ciutat. Ho fem des de la responsabilitat, i 
també des de la ferma creença que per poder donar respostes a la realitat que estem vivim, amb 
un escenari difícil i molts reptes per afrontar, cal el treball i l’implicació conjunta de tothom 
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per gestionar el futur col·lectiu. Des de la diversitat dels punts de vista presents en aquest Ple, 
crec que cal apostar pel diàleg, i que totes les forces polítiques anteposem els interessos de la 
ciutat per sobre del partidisme, perquè Gavà s’ho mereix i la situació ho requereix. 

 
Los gobiernos locales tenemos que ser protagonistas e impulsores de propuestas para una 
salida de la crisis socialmente justa y ecológicamente sostenible. Gestionando con rigor y 
transparencia los recursos públicos y, a pesar de los tiempos difíciles para las finanzas locales 
y el escenario de recortes, debemos seguir liderando las políticas que crean igualdad de 
oportunidades, que apuestan por la inclusión social y que integran la diversidad. Para ICV-
EUiA, algunos de los ejes prioritarios de la actuación municipal en este mandato son: una 
ciudad participativa que dé voz a los barrios y promueva y apueste por un urbanismo 
sostenible, donde sean compatibles las necesidades de vivienda  con la protección de nuestro 
patrimonio natural como legado a las generaciones futuras; que promueva una estrategia 
integral de rehabilitación del parque de viviendas a partir de medidas eco-eficientes, que 
incentive la innovación, la creación de empleo y ocupación estable, favoreciendo la economía 
verde y el comercio de proximidad; que fomente la autonomía de las personas  en colaboración 
con las entidades que garanticen el derecho de la ciudadanía a vivir dignamente cubriendo las 
necesidades básicas, promocionando las políticas de igualdad entre hombres y mujeres que 
luchen contra la violencia machista; construyendo una ciudad co-educativa, convivencial 
integradora y cohesionada que permita fortalecer las redes inter-generacionacionales y 
optimice los espacios comunes, mejorando la movilidad en el núcleo urbano y avanzando en un 
sistema de tarificación social que se ajuste a las circunstancias personales de cada 
ciudadano/a, y que sea un referente en la ciudad de los derechos humanos. Estos son algunos 
de los retos que se tendrán que afrontar a partir de hoy. 

 
Les persones que integrem la coalició Iniciativa – Esquerra Unida som ciutadanes i ciutadans 
que estem compromesos amb la nostra ciutat. Creiem que l’equitat, la solidaritat, la igualtat i 
l’ecologia són la via per construir la Justícia Social, i per això treballem amb il·lusió a peu de 
carrer, als barris i a les institucions.  Considerem que la política és una eina que serveix per 
facilitar el dia a dia de la ciutadania, per donar respostes des de la quotidaneïtat i, en el 
mandat que avui comença, renovem el nostre compromís de complir la nostra part del contracte 
social, al servei a les persones i a la ciutat. Som conscients que la majoria de respostes que 
s’han de donar als reptes locals i globals es podran abordar si es complementa la política amb 
canvis en la conducta i comportaments individuals que permetin dissenyar un futur compartit. I 
estem segurs que Gavà podrà superar tots els seus reptes si tothom contribuïm a fer-ho. Moltes 
gràcies. 

 
 
 
Per la seva part, el regidor de CiU Sr. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA va dir el següent: 
 
Benvolgut Sr. Alcalde de Gavà, al qual aprofito l’avinentesa per a felicitar-lo  cordialment en 
nom de Convergència i Unió, així mateix com al conjunt de Regidores i Regidors de les 
diferents forces polítiques representades en aquesta corporació local. Benvolgut Síndic 
Municipal de Greuges, Personal funcionari i laboral de l’Ajuntament de Gavà. President 
d’Unió Democràtica de Catalunya i de Convergència Democràtica de Catalunya, amics de la 
Federació de Convergència i Unió de Gavà. Presidents, Primers Secretaris i Coordinadors 
Locals dels diferents partits polítics que us heu apropat avui al nostre consistori. Veïns i veïnes 
de Gavà; rebin totes i tots, la nostra salutació. 
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Ens permetran que des de CiU agraïm el suport rebut de tota la ciutadania de Gavà que van fer 
confiança en el nostre projecte polític el passat 22 de maig, per seguir sent fidels als nostres 
ideals en favor de la nostra ciutat i del nostre país. I un agraïment especial a tota la militància 
que ha treballat de valent al llarg de la darrera campanya electoral per fer realitat aquests 
magnífics resultats electorals de CiU a Gavà. 
 
El passat diumenge 22 de maig, els gavanencs i gavanenques amb el seu suport ens van 
permetre viure una jornada històrica. Històrica perquè els ciutadans de Gavà amb el suport a 
CiU hem  trencat d’una vegada per totes una majoria absoluta enquistada durant vint-i-vuit 
anys dels trenta-dos que fa que existeixen els ajuntaments democràtics. També és històrica 
perquè per primer cop en tota la democràcia, una altra força política diferent a la socialista, en 
aquest cas CiU, venia de guanyar unes eleccions a Gavà pocs mesos enrere. I històrica, no ho 
oblidem, perquè malgrat que van fer una campanya, amb tots les mitjans possibles al seu abast, 
de tots contra CiU, per presentar-nos com una opció política que volia retallar l’estat del 
benestar, una gran majoria silenciosa a tot Catalunya ens ha fet costat. Ha donat suport a la 
federació que governa  la Generalitat amb responsabilitat, seriositat i solidesa i que no té més 
remei que tapar els forats que els altres van deixar oberts. 
 
Felicitats, doncs, a tothom, i gràcies pel vostre suport entusiasta que torna a dur a CiU a Gavà 
més a  prop de l’espai polític que li correspon. Més enllà però de la pujada de Convergència i 
Unió, cal constatar la gran davallada del socialisme a Gavà, per igual que a Catalunya.  
 
La gran lliçó d’aquestes eleccions és que no podem obviar el desig de la ciutadania d’evitar 
governs tancats a un sol pensament, a una única forma de fer, a un decidir i executar sense 
consens, sense pluralitat i sense diàleg. De manteniment i reedicions continuats d’acords i 
programes iguals als de sempre. La gent a expressat voluntat de canvi, de noves fórmules de 
gestió. Per tant, l’alternança i la pluralitat s’han d’incorporar a l’agenda política amb 
normalitat. Si ho fem evitarem que posicions com les de plataformes i grups radicals i orfes de 
qualsevol fonament ideològic, vagin incrementant. També ho fa l’abstenció per la desafecció 
política i lamentant-nos –que ho hem de fer- no es soluciona res. Tenim un greu problema el 
món polític i l’hem d’afrontar. 
 
Permeti’n centrar-nos en els reptes que ara té CiU plantejats per a la seva ciutat, Gavà. 
Administrarem amb responsabilitat, amb saviesa i amb intel·ligència la confiança que ens han 
fet els ciutadans de Gavà en un context on els ciutadans també ens han fet confiança per 
governar la Diputació de Barcelona i el Govern de la Generalitat. Podríem tenir –que no 
tenim- la temptació d’aprofitar la situació del PSC per abraçar-nos al poder local amb els ulls 
tancats i signant un xec en blanc o per promoure el desgovern de tots contra un per acabar-los 
de rematar. Altres ho han fet en diferents administracions i èpoques, nosaltres no ho farem per 
sentit de responsabilitat, de seny, de sentit comú. Hem guanyat més poder, molt més, però no 
ens n’emborratxarem. Més enllà de respectar –com no pot ser d’una altra manera- que cada 
força política pugui decidir, volem establir una política de mà estesa a l’hora de garantir 
l’estabilitat que necessita el nostre govern local en un temps crític com l’actual. El nostre sentit 
de democràcia i de país ens hi obliga i com no ho fa el nostre fonament ideològic humanista i 
nacionalista. Gavà té prous reptes per endavant com per no actuar amb responsabilitat i per no 
haver d’afrontar-los i administrar-los tots plegats.  
 
El veritable tresor de Gavà és la seva gent, el seu dinamisme i el seu sentiment de ciutat. És 
això el que cal posar en valor per gestionar aquesta nova etapa que ara es presenta. Cal 
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comprendre que la política ha de ser transversal si volem guanyar tots els reptes que tenim 
plantejats a curt i mig termini. 
 
Necessitem d’una urgent recuperació econòmica que ha de ser prioritat en l’acció de govern 
per garantir progrés. Hem de creure en les persones i en la seva capacitat creativa, d’iniciativa 
i de treball. I sobretot hem de creure en les empreses –estructures formades per la suma dels 
empresaris i els treballadors- com a veritables generadores de riquesa i d’ocupació. 
 
Promoure els valors de l’esforç, l’autoritat i la disciplina, la veritat, la solidaritat, la bondat, la 
justícia, la pau o la família. Pilars bàsics de l’estat del benestar. 
 
Confio en que totes les forces polítiques locals treballem plegats, que imperi el seny davant la 
greu crisi econòmica i de valors que travessem i que cap de nosaltres ens creguem capaços 
d’afrontar-ho tot sols o entre cosa de dos. Per tant, cal estar preparats. Per a nosaltres, els 
regidors del Grup Municipal de CiU de l’Ajuntament de Gavà, a partir d’avui comença una 
nova oportunitat per a la nostra ciutat, per a totes i tots qui vivim i treballem a Gavà.  
 
Us demano doncs, a tots, que comencem a treballar amb aquest objectiu, sense que ens 
distregui lògicament de les nostres responsabilitats envers els nostres partits. 
 
La gent de CiU seguirem sortint al carrer per tal d’apropar la política a la ciutadania, 
impulsant un nou estil de relacions ciutadanes, aprenent dels errors comesos en la nostra tasca, 
detectant, reivindicant i denunciant els problemes reals dels gavanencs i gavanenques, alhora 
de trobar-hi solucions, entenent la política com una voluntat de servei. 
 
Hem d’actuar d’immediat des de l’àmbit local per dinamitzar l’economia, reactivar i ordenar el 
comerç i atraure nova indústria per generar ocupació. Prioritzar emprenedors, autònoms i 
pimes. Impulsar mesures en mercats exteriors i donar suport a la innovació. Aprofitar el nòdul 
de comunicació que ens ofereix Gavà per la seva estratègica situació geogràfica entre el Tren 
d’Alta Velocitat, l’Aeroport i el Consorci de la Zona Franca. Promoure habitatge públic, oferir 
més seguretat als carrers, negocis i domicilis. Garantir una bona educació i sanitat pública 
amb especial atenció als depenents. Combatre el populisme i la demagògia front el fenomen de 
la immigració; garantint els drets i exigint tots els deures. Apostant per unes bones 
infraestructures i mobilitat. Tenir cura de la terra, del medi ambient i l’agricultura. Posar la 
cultura al servei de les persones; la llengua catalana, el patrimoni gavanenc, la història, els 
símbols i les tradicions pròpies que ens marquen la nostra pròpia identitat. Escoltar joves i gent 
gran, entitats. Vetllar per la igualtat.  
 
Una ciutat amb dificultats econòmiques, un govern que ha perdut la majoria i un acord entre 
forces polítiques per sumar-la pels pels, pot ser una ciutat d’opereta. I això, l’economia local 
també ho descompta. 
 
La conjuntura actual exigeix capacitat de reacció immediata, perquè tenim plantejats 
problemes que corren el perill de convertir-se en estructurals si no s’ataquen d’immediat: 
l’economia, l’ocupació, són les puntes d’aquest iceberg. 
 
En aquests temps difícils, la prioritat de la gestió municipal ha de ser que cap persona no quedi 
desatesa i per això hem de buscar l’excel·lència en els serveis de l’ajuntament i les empreses 
municipals optimitzant-ne l’eficiència i l’eficàcia. Facilitar els tràmits administratius, aprimar 
l’administració fent un govern auster, transparent i just. 
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Els regidors de Convergència i Unió garantim el futur per Gavà , representem el canvi en 
positiu i ens posem al servei de Gavà, de Catalunya, de la democràcia i de la llibertat. 
 
Amunt, avant Visca Gavà! Amunt, avant Visca Catalunya! 
 
 
 
El  Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, regidor del PP, va dir el següent: 
 
Gràcies Sr. Alcalde 
 
Sr. Alcalde, regidors i regidores, ciutadans i ciutadanes de Gavà: 
 
En primer lloc vull felicitar, en nom del Grup del Partit Popular, al Sr. Joaquim Balsera per la 
seva reelecció com alcalde de Gavà i a la resta de les formacions polítiques pels seus resultats.  
 
Així mateix, vull donar les gràcies més sinceres a tots els ciutadans i ciutadanes que el darrer 
22 de maig ens van donar el seu suport, ja que gràcies a tots ells hem aconseguit un excel·lent 
resultat, amb 4 regidors, un més que el darrer mandat, i només a 12 vots del cinquè. Gràcies 
novament per la confiança i per creure en el nostre projecte i vull també fer un reconeixement a 
tots els militants i simpatitzants que han participat durant la campanya defensant les nostres 
idees per fer de Gavà la ciutat que tots volem.  
 
Gràcies a tots i totes seguim sent la segona força més votada, i primer partit de l’oposició.  
 
Ara comença un nou mandat, un mandat en què el Partit Popular mantindrà la mateixa línia de 
treball dels darrers anys: una línia d’oposició constructiva i responsable, una oposició lleial. I 
seguirem defensant el programa electoral que hem vingut defensat durant les darreres 
setmanes, amb l’objectiu de proposar solucions pels problemes que encara hi ha a la nostra 
ciutat i per millorar el dia a dia dels nostres veïns i veïnes.  
 
En aquest sentit, la nostra oposició responsable no canvia, però sí ha canviat, per voluntat de la 
ciutadania, la forma de fer govern a aquest Ajuntament: després de molts anys, el PSC ha 
perdut la majoria absoluta, i això implicarà, molts canvis en la gestió del proper govern. El 
Partit dels Socialistes governarà en minoria, o haurà de buscar un soci de govern i per tant 
tindrà que donar moltes més explicacions de les decisions que es prenen en aquest Ajuntament, 
buscant consens a priori, i no limitant-se a informar del que es fa a posteriori. Des del Partit 
Popular, com a portaveus de més de 3.000 gavanencs i gavanenques que ens han votat, així ho 
exigirem.  
 
I des de l’oposició seguirem treballant per fer de Gavà la ciutat on tots i totes volem viure. En 
aquesta línia, les nostres propostes seran concretes i pràctiques: 
 
En primer lloc, no cal recordar que la nostra principal reivindicació, és la recuperació 
econòmica, i per això apostem per adoptar mesures per sortir de la crisi, per generar ocupació 
i per ajudar als ciutadans i ciutadanes en aquests moments difícils per a l’economia.  
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En segon lloc, no donarem mai suport a retallades socials. Volem un Ajuntament auster, que 
elimini les despeses innecessàries, que prioritzi les inversions, però que no retalli els nostres 
drets.  
 
 A més, oferim el nostre consens en els aspectes que puguin fer de Gavà una ciutat més segura, 
per això apostem per una Policia Local de proximitat als carrers, al costat de la gent, 
preocupats per la seguretat de les persones. 
 
En aquesta línia, encapçalarem la lluita contra l’incivisme, i quan es tracti de prendre 
decisions 
per fer de Gavà una ciutat més segura, sempre ens hi trobaran.  
 
D’altra banda, des del Partit Popular apostem per una immigració legal i cívica, amb drets 
però també amb deures. I durant aquest mandat treballarem sempre en aquesta línia.  
 
Finalment, creiem en un creixement sostenible de la nostra ciutat, així que diem sí al Pla de 
Ponent, sempre garantint la creació d’habitatges socials pensant en els i les joves de Gavà, la 
gent gran, i les persones amb discapacitat i menys recursos.  
 
Somos conscientes de la complejidad que supone llegar a acuerdos en algunos aspectos, una 
complejidad que se deriva de la diversidad que hay en el consistorio, pero esta diversidad es la 
que representa democráticamente nuestra ciudad. Por eso, por el bien de la ciudad, estos 
próximos cuatro años deberemos dar protagonismo al diálogo. Diálogo y respeto a todos los 
partidos con representación municipal que podéis encontrar en el Partido Popular. Un partido 
de diálogo.  
 
Per acabar, només em queda donar les gràcies novament, i desitjar també pel bé de la nostra 
ciutat que aquest mandat sigui profitós per Gavà. 
 
Moltes gràcies.  
 
 
 
La regidora Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, en representació de la candidatura del PSC, va 
pronunciar les següents paraules:  
 
Alcalde, Regidors, regidores, senyors, senyores, amics, amigues, familiars. 
 
Bon dia, En primer lloc, voldria expressar en nom dels i les socialistes, la nostra gratitud per 
acompanyar-nos avui, en acte solemne, un acte que enceta un nou mandat democràtic, el vuitè, 
a la nostra ciutat. Evidentment felicitar al nostre company, al Joaquim Balsera, perdeu la 
ciutadania el va escollir majoritàriament el dia 22 de maig per exercir la responsabilitat de 
governar la nostra ciutat i avui ha estat elegit Alcalde de Gavà. Felicitar també a la resta de 
grups polítics, dipositaris tots, de la confiança de la ciutadania i perquè amb la constitució 
d’aquesta Corporació tenim un fidel reflex de la societat gavanenca.  
 
Perquè estan presents totes les expressions polítiques de la nostra societat, la dreta, l’esquerre, 
l’autonomisme, el nacionalisme i l’independentisme i totes elles poden ser defensades amb 
plena llibertat des del respecte a la regles del joc democràtic. Els socialistes encetem aquest 
nou mandat amb un projecte i un equip renovat però refermant els valors de la igualtat, la 
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solidaritat i la justícia social i amb la premissa d’exercir la nostra responsabilitat des del rigor 
i la honestedat. 
 
Gavà és avui una ciutat moderna, cohesionada i amb molt de  futur, que s’ha transformat per la 
voluntat decidida de progrés  dels successius governs i de molts companys, i la ciutadania ens 
ha atorgat la seva confiança a un model de gestió, a un model de societat i de govern, malgrat 
que això no satisfaci a aquells que potser no han vist satisfetes les seves expectatives. Però no 
oblidem que els socialistes, i ho podem dir amb molt d’orgull, som on som perquè els 
gavanencs i gavanenques ho han volgut, i tots els grups polítics ocupen en aquest consistori el 
lloc que la ciutadania ha volgut.  
 
Aquest és un propòsit que és manté i que vol continuar trobant espais de diàleg i enteniment 
amb la resta de forces polítiques. L’experiència ens ha demostrat que sumar sempre és millor i 
he de dir, en nom dels socialistes, que estem molt satisfets del resultat dels pactes de govern 
anteriors que ens han permès fer del nostre govern un govern plural i estable i que ha establert 
el diàleg i l’acord com a mètode essencial per construir la nostra ciutat.  
 
Ara més que mai i en un context complex, hem de convertir els reptes en oportunitats i abordar 
amb contundència i lideratge la reactivació econòmica de Gavà, es tracta d’innovar, de créixer 
i de fixar les bases per, tots plegats sortir de la crisi. Certament en aquesta ciutat s’han perdut 
molts llocs de treball, s’han tancat empreses i s’han perdut vivendes, i es tracta de problemes 
que no es resoldran fàcilment. Però els socialistes estem convençuts que es resoldran. És cert 
que a nivell municipal tenim les nostres limitacions, però per això volem comptar amb la 
implicació de tothom, perquè els que estem avui aquí hem triat l’esperança i el propòsit comú 
per sobre del partidisme, i perquè els socialistes estem convençuts que les claus de l’èxit no es 
troben ni en la demagògia ni tampoc en els discursos catastrofistes.     
 
Però tot això, amb un objectiu que està per sobre de la resta, defensar els interessos dels i les 
gavanenques, i sobretot tenir cura dels més desfavorits per evitar el risc de la fractura social.  
 
No volem que per culpa de la crisis econòmica ningú quedi al marge ni que només alguns 
gaudeixin del benestar, estem convençuts que el govern del Joaquim Balsera com a Alcalde 
tindrà un lideratge potent i una forta capacitat de generar confiança i credibilitat, defensant 
com ningú els interessos col·lectius.   
 
Dèiem abans que el diàleg ha de ser una eina essencial en el nostre full de ruta i aquest diàleg 
es refereix també i fonamentalment al contacte permanent i el treball colze a colze amb les 
entitats, amb les associacions de la nostra ciutat i amb la ciutadania en general qui també es 
coparticep del model de ciutat que hem assolit. 
 
El progrés de Gavà ha de ser construït per tothom i aquells que vulguin implicar-s’hi tindran 
garantit un espai de reflexió i participació, perquè avui que molts estant expressant 
legítimament que la política i la ciutadania es troben lluny, els hem d’explicar que la política sí 
que serveix, i de molt, i que aquesta és l’acció de govern que nosaltres seguirem prioritzant.  
 
Defensarem la transparència, la austeritat i la qualitat de la informació. la nostra acció de 
govern està basada en la veritat. 
 
 El nostre projecte de ciutat no és un ideal sinó allò que és real que es veritat. Perquè, en 
definitiva no som més que gavanencs i gavanenques que estimem la nostra ciutat, que vivim el 
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seu dia a dia i que donem el bo i millor de tots nosaltres per aconseguir el progrés de Gavà, 
perquè el progrés comú ens beneficia a tots.   
 
Amb aquesta ferma voluntat de servi públic de diàleg i de consens, des de l’humiliat i el rigor 
governarem la nostra ciutat. 
 
Moltes gràcies. 
 
 
Després de les intervencions dels --si més no en aquesta ocasió-- portaveus de les diferents 
candidatures que van obtenir regidors a les darreres Eleccions Locals del 22 de maig, el Sr. 
Alcalde que acabava de ser reelegit,  Sr. Joaquim Balsera García, per tal de concloure el torn 
d'intervencions en aquesta sessió constitutiva de la Corporació Municipal va dir el següent: 
 
Alcalde Rodríguez, Alcalde Pestaña, Síndics, Regidors, regidores, senyores, senyors. 
 
Molt Bon dia a tothom 
 
Avui encetem un nou mandat municipal. Deixem enrere quatre anys de treball intens per la 
ciutat.  
 
Vull que les meves primeres paraules com alcalde, siguin d’agraïment, d’agraïment a tots els 
regidors i regidores que avui deixen el seu càrrec a l’Ajuntament, als meus companys de govern 
que han desenvolupat  la seva feina durant aquest anys de manera satisfactòria. 
 
Com deia, avui encetem un nou mandat municipal, per això cal també i especialment agrair a 
tots els ciutadans i ciutadanes que han dipositat la seva confiança en aquesta nova corporació 
municipal. Confiança expressada amb el seu vot per cada una de les formacions que avui estan 
aquí representades. És la nostra responsabilitat actuar en coherència a aquesta confiança 
dipositada i deixar el millor de nosaltres mateixos en la tasca de dirigir els afers públics de la 
nostra ciutat. Permeteu-me també que agraeixi personalment les persones que vam optar pel 
projecte que encapça-lo. I també la confiança dels que han estat socis de govern durant molts 
anys, i que espero que així segueixi en el futur. Confiança expressada per la coherència d’un 
projecte que ha demostrat capacitat d’entesa i de diàleg d’una força que encara tenint majoria 
absoluta va saber albirar que el futur passava pel consens i pel diàleg. Gràcies per aquest 
recolzament que avui heu fet en la meva persona.  
  
Són temps difícils, però durant aquest darrers anys hem hagut de fer front a una crisi com mai 
havien vist, ho hem fet amb coherència amb allò que defensem, sense disminuir la despesa  
social i amb la convicció de que la nostra ciutat té elements que li permeten albirar un futur 
millor. 
 
Estem aquí en aquest plenari per donar solucions als problemes de la gent i això no ho podem 
deixar mai de banda, estem aquí per sumar, per trobar totes les sensibilitats possibles i per 
aportar des de la diferència ideològica però també des de la responsabilitat vers la ciutat i des 
del nostre  coneixement i voluntat de treballar pel millor Gavà.  
 
Amb aquest profund convenciment em proposo iniciar aquest mandat. 
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Són temps de crisi, temps on les persones, les famílies ho estan passant malament, son temps 
per tant, on mes que mai, hem de construir comunitat i on hem d’estar molt amatents per tal de 
garantir el benestar de la nostra ciutadania. 
 
El propers anys estan plens de reptes que hem d’anar assolint,  
 
Reptes socials noves generacions de gavanencs i gavanenques donen un clar missatge de voler 
participar en els afers de la seva comunitat i de voler aprofundir en la construcció de la nostra 
democràcia. Haurem de respondre a aquestes demandes tot posant en valor allò més noble de 
la política i de la nostra democràcia. La política ens ha ajudat a assolir fites de benestar que 
mai haguessin somiat els nostres predecessors, per tant , hem de reivindicar la política i les 
persones que honestament ens dediquem a aquesta tasca com les solucions i no el problema 
d’aquesta societat canviant de l’inici del segle XXI. 
 
Reptes econòmics, cal insistir en la generació de riquesa en la nostra ciutat, tot fent el que ja 
hem fet i que comença a donar els seus fruits, dissenyar espais comercials dotats d’un bon 
urbanisme, d’aparcament, fent noves zones industrials on s’implementen empreses i es generen 
llocs de treball, com Gavà Parc, però sobretot, aquests anys desenvoluparem el nou espai 
ambiental productiu dels Joncs, espai que ens ha de permetre millora de manera progressiva 
les nostres potencialitats econòmiques a la ciutat. No cal oblidar que hem d’estar al costat ara, 
més que mai, dels emprenedors, dels botiguers i dels empresaris, i per ells començarem a fer 
reformes per tal d’ajudar a la seva missió fonamental en la nostra societat. 
 
Reptes en la convivència. Fent dels nostres barris espais de convivència i integració, lluitant 
contra la radicalitat vingui d’on vingui i demanat i exigint l’obligatorietat del compliment de 
les normes bàsiques de convivència, alhora que respectant els drets de les persones. En aquesta 
tasca volem comptar amb associacions i entitats de barri i per aquest tasca modificarem 
l’organització municipal fent possible l’existència del regidor de districte. 
 
Reptes en la participació, Cal assolir noves fites, cal que la ciutadania, les entitats , les 
associacions i l’Ajuntament trobin espais d’implicació, el mon de l’esport ha de dissenyar 
conjuntament amb l’Ajuntament la política esportiva de la ciutat, el món de la cultura, de 
l’educació, de l’art ,  
 
Reptes en la sostenibilitat. Cal implementar noves polítiques mediambientals, respectant el 
nostre entorn com una part integral del delta del Llobregat. Apostant clarament per les 
energies renovables i netes, per una nova mobilitat reivindicar al govern de la Generalitat que 
s’impliqui en la construcció de la línia de tren R3.  
 
Reptes en la millor dotació de la ciutat. És del tot imprescindible que Gavà tingui en seu tercer 
CAP, que puguem gaudir d’un nou Institut Bruguers de manera immediata, Haurem de lluitar 
per fer veure al govern de la Generalitat aquesta necessitat de la nostra ciutat, així com la 
urgent resposta que s’ha de donar per assolir l’ampliació de l’Hospital de Viladecans. La 
sanitat és un valor fonamental i irrenunciable del nostre benestar.  
 
Reptes en l’educació. No podem donar cap pas enrere en aquesta matèria cabdal pel nostre 
futur, Hem estat treballant durant aquest anys amb la comunitat educativa que ha de veure en 
l’Ajuntament el seu principal aliat. Podem fer molt tots plegats per continuar fent de Gavà una 
ciutat educadora.. 
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Gavà és ara una ciutat, però mai ha perdut la seva condició de vila, de poble. Una ciutat 
integradora, orgullosa de si mateixa, feta per l’esforç de tots i totes. El nostre orgull respon a 
la nostra identitat. Identitat forjada durant molts anys.  Recuperar la memòria, insistir en 
aquest caliu és una prioritat del meu nou mandat.  Nosaltres hem fet cert allò de “entre tots ho 
farem tot”, perquè tots tenim i som una part d’aquest Gavà. 
 
Soc l’Alcalde de tots i de totes els gavanencs i les gavanenques. Entenc la meva responsabilitat 
des de la mes absoluta implicació personal. 
  
És per que  estimo Gavà, perquè, vull continuar fent-la progressar. Que avui és un dia especial 
per a mi. El dia en que prenc possessió per tercera vegada d’aquest càrrec,  
 
Us vull, però, confessar, dues coses:  la primera que tinc els mateixos nervis que la primera 
vegada i si cal, més il·lusió i ganes que en aquell moment. 
 
La segona que la responsabilitat de dirigir la ciutat, les dificultats amb les que avui ens 
enfrontem, la crisis econòmica, social i de valors, em fa ser més fort que mai per lluitar per tal 
d’aportar el millor de mi mateix per la construcció d’un Gavà millor. 
 
Moltes gràcies 

 
---------- 

 
Acabada la intervenció del Sr. Joaquim Balsera García, el mateix i en la seva condició d’Alcalde i 
essent les tretze hores i trenta minuts, va aixecar la sessió de constitució de la Corporació 
municipal de Gavà per al mandat 2011-2015. De la qual cosa i del que s'hi ha dit, com a Secretari 
accidental en dono fe. 
 
       L’Alcalde                                                                                             El Secretari accidental 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                            Jaume Tutusaus Torrents  
 


